
 

 

Zápis z jednání krajského předsednictva SMS ČR Jihočeského kraje 

 

Termín: čtvrtek 2.2.2017 od 14 hodin 

Místo konání: Češnovická restaurace, Češnovice 23,  

Přítomní: Jiří Iral, Filip Mencl, Jaroslav Havel, Milan Žejdl, Hana Váňová, Jiří Rod, Simona Nováková 

Program: 

1.  Aktivity SMS ČR na krajské úrovni  

2.  Pracovní skupiny SMS ČR 

3. Různé 

 

1. Aktivity SMS ČR na krajské úrovni 

 V úvodu přivítal účastníky jednání krajský předseda Jiří Iral. Předsednictvu se představila krajská 

manažerka Ing. Simona Nováková.  Tato pozice byla zavedena předsednictvem SMS ČR pro podporu a 

aktivaci členské základny v krajích. P. Nováková má na starosti Jihočeský a Plzeňský kraj.  

Předsednictvo vzalo na vědomí ustanovení funkce manažera regionu Jihočeského a Plzeňského kraje. 

P. Iral seznámil přítomné s aktivitami SMS ČR na krajské úrovni: 

- pravidelné jednání krajského předsednictva 1 x za měsíc 

- rozšíření členské základny, vytipování adeptů na nové členy 

- vydávání krajského zpravodaje, který bude rozesílán na členské obce v elektronické podobě 

- jednání krajského shromáždění (2 x za rok) a příprava tematických seminářů  

Členové předsednictva budou nadále průběžně zajišťovat předávání tipů na oslovení nových členů 

SMS v kraji. Předseda l a místopředseda p. Rod osloví starostu obce Chanovice p. Kláska a s nabídkou 

členství. Předseda dále využije v rámci jednání předsednictva Euroregionu Šumava za tímto účelem 

k oslovení dalších členů jak v Jihočeském tak i Plzeňském kraji. 

 

2. Pracovní skupiny SMS ČR 

Jednání PS Veřejná správa  

Řešena úprava systému voleb do zastupitelstev obcí a s tím spojená problematika přepočítávání 

koeficientu pro zisk mandátu zastupitele. Z jednání vyplynulo, že samotná úprava koeficientu nic 



nevyřeší. SMS ČR se bude tímto problémem zabývat na další PS a nalézt řešení situace do nejbližších 

voleb do zastupitelstev obcí. Zástupci na jednání: p. Sosnová, p. Rod 

 

Jednání PS Životní prostředí 

PS pro ŽP řešila zejména aktuální stav, který se týká změn výše příspěvků od kolektivních systémů 

obcím.  Příspěvky obcím na provozy sběrných sítí se snižují, některé obce mají vypovězené smlouvy. 

Jednání se zúčastnili zástupci vedení kolektivních systémů společností Asekol a Elektrowin. Obě 

společnosti mají své sběrné sítě postaveny na spolupráci s obcemi, nyní se přizpůsobují stylu a 

nákladům „parazitujících“ kolektivních systémů (REMA, RETELA, OFO . Recycling), jejichž sběrná síť je 

řídká a s obcemi nespolupracují. Problémy stojí za nevhodnou legislativou nastavenou již od r. 2005. 

To také potvrdil p. Ing. Mgr. Trylčem, vedoucí oddělení zpětného odběru MŽP.  Diskutováno zapojení 

SMS ČR do koordinačního centra, které by se podílelo na přípravě nového zákona o odpadech 

Zástupci na jednání: p. Iral, p. Mencl, p. Nováková 

Jednání PS pro sociální záležitosti dne 10. 2. v Praze se zúčastní p. Havel 

3. Různé 

Porady obcí s krajem - proběhly na Českobudějovicku, Jindřichohradecku, Českokrumlovsku, kde byla 

diskutována témata - dotační programy, dopravní obslužnost, školství, sociální a zdravotnická 

tématika, kontroly hospodaření zaměřené na rozpočtová opatření. 

 p. Havel – informoval o návrhu na nové rozdělování krajských dotací ve Středočeském kraji malým 

obcím s počtem obyvatel do 2 tis. obyvatel. Plošný systém přerozdělování dotací, kdy obce dostanou 

1 tis. Kč za každého obyvatele. Kraj navrhuje vznik nových fondů – fond na obnovu venkova a 

Infrastrukturní fond 

Diskutovány otázky k problematice krajských dotační ch programů – náročnost se zpracováním 

žádostí a následnou administrací, délka schvalovacích a rozhodovacích procesů, brzké termíny 

vyúčtování dotací. Námět na změnu systému – zjednodušit formu podání, vyhodnocení přijatelnosti 

projektu a následné dokladování požadovaných dokumentů. Bude řešeno v rámci KVK POV Jčk 

(členové Houdek, Iral).  

Soutěž Vesnice roku 2017 – předsednictvo projednalo možnosti obsazení krajské komise Vesnice 

roku 2017. Za SMS ČR a SPOV doporučilo p. Irala. 

Ples Jihočeských starostů - Projednání udělení záštity na IV. ročník Plesu Jihočeských starostů, který 

se koná dne 3.3.2017.  SMS bude na plese reprezentovat p. Havel. 

Pozvánka na kulturní a společenskou akci Vaříme, pečeme, smažíme regionální potraviny a 

seznamujeme se s jejich vznikem, zaměřenou na podporu a představení regionálních producentů. 

Souběžně se koná a vzájemně bude koordinován i 15. ročník Slavností květů Termín a místo konání: 

sobota 6. května 2017 v Pištíně a Chelčicích 

Termín dalšího jednání: 

23.2.2017 Jednání předsednictva SMS ČR Jihočeského kraje v Sedlici 

 

 

Zapsala: S. Nováková 


